
 نیروی انتظامی 
از نيروي انتظامي خواهشمندم جهت جلوگيري از ورود 
معتادين به پارک ها نظارت بيشتري بر اين مکان ها داشته باشد. 
پارک جنگل نازی آباد شب ها معتادان در آن جولان می دهند. 

حبیبی از تهران 

همراه اول
چرا کيفيت همراه اول پايين آمده و قطع مکالمه افزايش يافته 
است. در تماس ها هر بار چند قطع تماس داريم وآنتن دهی هر 
روز کمتر می شود و هزينه مکالمات روز به روز گران تر می شود. 

از وزير ارتباطات استدعا داريم به اين رسيدگی نمايد. 
یک شهروند از تهران 

جوابیه مترو
 پيرو درج مطلبی در تاريخ 1401/9/17 با عنوان»مشکل 
شارژ کارت مترو« به اطلاع می رساند: شارژ، فروش و سوال در 
خصوص بليت تک سفره و پشتيبانی انواع کارت بليت و امور 
مشتريان در تمامی ايستگاه های موجود، بر عهده شرکت مجری 
طرح)توسن( بوده و مسئولان و پرسنل گرامی اين شرکت با 
شماره تلفن 43617 پاسخگوی پرسش های مسافران محترم 

مترو هستند. 
هادی زند-  از طرف مدیر ارتباطات و امور بین الملل

 غار دربند به رستوران تبدیل می شود؟
 اخيراً خبری در فضای مجازی منتشر شده مبنی بر اينکه 
قرار است غار دربند رَشی واقع در جنوب روستای رشی در 
بخش رحمت آباد و بلوکات شهرستان رودبار )استان گيلان( 
به بخش خصوصی واگذار و رستورانی به منظور جذب گردشگر 
در داخل آن ساخته شود. انتشار اين خبر با واکنش های 
بسياری همراه بوده است. اين غار در سال 13۸4 شناسايی شد 
و پس از بررسی های اوليه، به ثبت آثار ملی رسيد. غار دربند 
رشی با توجه به قدمت ۲00 تا ۲۵0هزار ساله ای که دارد، علاوه 
بر اينکه به عنوان يک جاذبه طبيعی گردشگری محسوب 
می شود، دارای ارزش تاريخی و باستانی نيز هست. ضمن اينکه 
در بررسی های انجام شده، علاوه بر بقايای سنگواره ای جانوران، 
تعدادی ابزار سنگی و ضايعات تراش سنگ درون غار يافت شد 
که مربوط به دوره پارينه سنگی قديم بودند. با اين اوصاف، 
تبديل اين غار به رستوران، صرف نظر از آسيب های محيط  
زيستی، به مثابه صدمه رساندن به يک اثر تاريخی ارزشمند 
است. مهرداد گودرزوند چگينی، نماينده شهرستان رودبار در 
مجلس يازدهم، مخالفت خود با اين تصميم را ابراز می کند و 
می گويد: »نبايد صرفاً با هدف جذب گردشگر، به بافت طبيعی 
اين غار باستانی آسيب رساند؛ اين ناحيه به هيچ وجه بستر 
مناسبی برای ساخت رستوران نيست و شرايط تحقق اين 
امر را ندارد.«پيش تر، مديرکل ميراث فرهنگی و گردشگری 
استان گيلان با بيان اينکه سابقه تبديل غار به رستوران در 
دنيا و از جمله کشورهای اروپايی وجود دارد، در خصوص غار 
دربند رشی نيز اعلام کرده بود: »پس از صدور مجوزهای لازم 
و سير مراحل اداری با تبديل غار دربند رشی به رستوران، موزه 
و ايجاد بازارچه صنايع دستی در جنب آن، در نظر است برای 
اولين بار يکی از مراکز گردشگری بی بديل در سطح استان و 
کشور شکل گيرد.« طبق گفته های ولی جهانی، ساماندهی 
غارهای استان و بهره برداری بهينه يکی از اولويت های اداره 
کل و از مطالبات اصلی مردم و مسئولان استان است. نماينده 
رودبار در همين راستا و با تأکيد بر اينکه چنين تصميمی 
اساساً غلط و نادرست است، می گويد: »در کشورهای خارجی 
هم اگر اين امکان مهيا باشد، حتماً در زمين های اطراف و 
حواشی اماکن طبيعی و باستانی چنين اموری صورت خواهد 
گرفت. اما در اين مساله که گفته می شود رستوران در خود 
غار احداث شود، عقل سليم اين را نمی پذيرد و مردم منطقه 
نيز قطعاً چنين چيزی را نخواهند پذيرفت.« عباس محمدی، 
مدير انجمن ديده بان کوهستان و کنشگر محيط زيست، در 
گفت وگو با خبرآنلاين با اشاره به اينکه مداخلات انسانی در 
اماکن طبيعی و باستانی، غلط است، می گويد: »گردشگر 
بيشتر تمايل دارد منطقه گردشگری و محوطه اطراف آن را در 
وضعيت طبيعی و همان طور که بوده و هست، ببيند. توريست 
با ديدن يک جاذبه طبيعی که در آن مداخلات انسانی صورت 
گرفته است، جز اظهار تأسف کاری از دستش برنمی آيد و به 
جای اينکه خاطره خوبی از اين بازديد در خاطرش بماند، 
بيشتر دلزده می شود.« به باور محمدی، اقتصاد ملی زمانی 
رونق پيدا می کند که از خارج کشور، پول و سرمايه ای وارد 
شود؛ گردشگر ارزآور، هيچ گاه جذب يک محيط طبيعی 
دستکاری شده نخواهد شد. توجيهی مبنی بر جذب گردشگر 
برای تحقق اين امر )احداث رستوران( در اين مکان باارزش، 
کاملًا غيرمنطقی است. محمدی، از بين رفتن منظر طبيعی 
غار را به عنوان اساسی ترين آسيب در اين زمينه برمی شمارد 
و می گويد: »تمام زيبايی يک منطقه طبيعی، کوهستان باشد 
يا جنگل و غار فرقی نمی کند، وابسته به وضعيت طبيعی اش 
است؛ وقتی فضای درون غار را با چيدن ميز و صندلی، 
سيم کشی برق، لوله کشی آب و اين قبيل تأسيسات بر هم 
بزنيم، آن را به يک سازه انسانی تبديل کرده و از طبيعی بودن 
غار کاسته ايم« اين کنشگر محيط زيست در پايان به ديگر 
صدمات ناشی از دستکاری نواحی طبيعی اشاره می کند و 
می گويد: »فعاليت هايی از قبيل عمليات ساخت وساز، مرمّت 
و حتی تخريب، شامل سر و صدای آزاردهنده ای است که 
فضايی متشنج و پرآشوب را هم برای ساکنان آن منطقه و هم 
برای بازديدکنندگان به بارمی آورد. افزون بر آن، اين اقدامات 
دورريزهای فراوانی دارند که سبب آلودگی های محيطی 
می شوند و ممکن است لذتِ بودن و بهره بردن از طبيعت را 
از افراد سلب کند. از طرف ديگر اين اقدام نيازمند يک مسير 
هموار يا احداث جاده برای عبور و مرور است؛ که همين 
موضوع هم به نوعی در ذيل آسيب ها دسته بندی می شود، چرا 
که جاده سازی به نوبه خود يکی از عواملی است که منجر به 

فرسايش خاک يک ناحيه می شود.«

 آرمان ملی: پانزده روز پيش که پايتخت، 
خيلی دير، شاهد اولين بارش های پاييزه 
خود شد و اندکی باران باريدن گرفت، 
هم خيابان های شهر قفل شدند و مردم 
ساعت ها در ترافيک ماندند و هم معابر شاهد 
آبگرفتگی هايی بود و اين را شهروندانی که 
در ترافيک مانده و دير به محل های کار 
خود رسيده بودند، گزارش داده بودند. در 
گزارش نيمه آذر، همين رسانه، به کمبودها 
و ضعف زيرساخت هايی اشاره شد که در 
تمام اين سال ها و ماه ها و روزهايی که بر 
پايتخت گذشته بود، به امان خدا رها شده و 
در نهايت فشل بودن خود را در رخدادهايی 
مثل بارش يک باران معمولی نشان می دهند. 
روز گذشته هم اما برای بار ديگر خيابان ها 
قفل شدند. اين قفل شدگی البته مربوط به 
باران که نه، به علت بارش اندکی برف بود. 
آن هايی که موفق نشده بودند دانه های برفی 
را که از آسمان به زمين می ريزند را ببينند يا 
در مناطقی از پايتخت زندگی می کنند که 
برف روی زمين ننشسته بود، از روی يک لايه 
نازکی از برف که بر سقف اتومبيل ها نشسته 
بود فهميدند و البته از روی همان ترافيک 
سنگين که دوباره به جان شهر افتاد. همان 
طور که اين تيتر در اخبار هواشناسی تاييد 

کرد: »باران و برف تهران را قفل کرد«؛ اين 
را رئيس پليس راهنمايی و رانندگی تهران، 
گفت. علی اصغر شريفی از ترافيک سنگين در 
معابر خبر داد و ادامه داد:  بخش زيادی از اين 
ترافيک به دليل بارش باران است و مردم بايد 
ضمن پرهيز از انجام سفرهای غيرضروری در 
ساعات پيک ترافيک تا حد ممکن از ناوگان 
حمل ونقل عمومی برای تردد در سطح شهر 
استفاده کنند. بله؛ بارش برف که مثل باران 
می تواند نعمتی بزرگ برای کشوری مثل 
کشور ما باشد که از کم آبی و خشکسالی 
رنج می برد و موجبات شادی کشاورزان 
و روستاييان و شهرنشين ها و شهروندان 
عادی را فراهم کند و صحنه هايی مثل شادی 
مردم و برف بازی و قدم زدن در برف و غيره 
را بيافريند، بار ديگر به يکی از عوامل خرد 
شدن اعصاب و افزايش استرس مردم بدل 
شد. ناگفته نماند که تهران تنها شاهد برف 
و باران نبود؛  ساير استان های ايران هم اين 
دانه های باران و برفی را که هدر می روند را 
ديدند. آبگرفتگی عجيب خانه و کوچه های 
اهواز پس از بارندگی، يکی از تصاوير قابل 
توجه بود و در واقع بارندگی باعث آبگرفتگی 
برخی از معابر شهری کلانشهر اهواز شد 
که در بعضی مناطق نظير کيانشهر جمع 

شدن آب های سطحی مشکلات متعددی 
را برای تردد شهروندان ايجاد کرد. در واقع، 
۲4 استان کشور متأثر از برف، کولاک و 
آبگرفتگی شدند. خبری که مهدی ولی پور، 
رئيس سازمان امداد و نجات اعلام کرد و 
گفت در حال ارائه خدمات امدادی در سوانح 

جوی هستند. 
 چرا مایه شادی به  مشکل بدل 

می شود؟
در بيان دلايل آبگرفتگی پس از بارش 
باران و برف و ايجاد ترافيک می توان به 
اين نظر کارشناسان شهری، اشاره کرد 
که »شيب مسيرهای آب و مقدار آبی که 
به جوی ها می ريزد مشخص است و بايد 
به فاضلاب وصل باشد. فاضلاب های ما 
سراسری نشده و کافی است مقداری آب در 
ورودی تجمع پيدا کند و يا زباله مانع حرکت 
آب شود. آن زمان دچار آبگرفتگی می شويم. 
بدين معنا که مسيل های عبور آب و هدايت به 
سوی فاضلاب استاندارد نيست به علاوه زباله 
مانع حرکت راحت آب می شود. فيلترهای 
زباله بايد به گونه ای طراحی شود قبل از آنکه 
به دهانه برسد آشغال ها جمع شود و مامور 
شهرداری تنها فيلتر را پاکسازی کند که در 
برخی موارد با مشکلاتی مواجه هستيم.« 

از سوی ديگر، بايد گفت: »بزرگراه هايی که 
ايجاد شده بر اساس خشکسالی ساخته شده 
و ترسالی برای آنان در نظر گرفته نشده است. 
توسعه شهری، توسعه همه جانبه نيست. 
نگاه مديران به کشيدن هر چه بيشتر اتوبان 
و عدم توجه به بارش های طولانی مشکلات 
امروز را ايجاد کرده است.«  اين ها دلايلی از 
آماده نبودن زيرساخت ها برای جلوگيری از 
آبگرفتگی و ترافيک پس از بارندگی است. 
اما موضوع مهم ديگری که نبايد از ذهن 
دور داشت، عدم استفاده از بارش هاست. 
اينکه چرا پس از بارندگی ما همچنان دچار 
خشکسالی می شويم و چرا نمی توانيم از آب 
باران و برف استفاده کنيم؟ مهم تر از آن، 
زيرساخت های ما به چه شکل است و آيا 
اصولا زيرساختی وجود دارد که بارندگی اگر 
کمی شدت پيدا کند خسارات جانی و مالی 
به شهروندان وارد نکند؟کارشناسان همواره 
راهکارهايی را برای جمع آوری آب حاصل 
از بارش های پاييزه و زمستانه را پيشنهاد 
داده اند اما به نظر مسئولين تمايلی برای 
انجام اين کار ندارد. مسئولينی که منجر به 
ايجاد تناقضات دردآوری در مناطقی مثل 
بلوچستان شده اند؛ سرزمينی که آب حتی 
برای خوردن ندارد و از خشکسالی در غذاب 
است، در فصل هايی از سال با بارندگی های 
سيل آسايی مواجه می شود که نه تنها هيچ 
استفاده ای از آن نمی شود بلکه ويرانی بر 

ويرانی می افزايد. 
 مهاجرت به خاطر بی آبی

در کشوری که نزديک به ٪90 منابع 
کشاورزی  صرف  تجديدپذير  آب های 
می شود و شبکه های آبياری و انتقال آب 
مناسب نيستند و بيش از ٪۸0 منابع آب 
زيرزمينی هم از دست رفته، و سطح آب اکثر 
درياچه های سدهای بزرگ و کوچک به شدت 
افت کرده، نگرانی با آمدن يک يا دو برف 
سنگين رفع نخواهد شد؛ اين را کارشناسان 
محيط زيست تاييد می کنند. بهمن ماه 9۵، 
عيسی کلانتری، گفته بود »با منابع محدود 
آب تجديد پذير و شرايط فعلی اقليمی، 
کشور تنها آب لازم برای ۵0 ميليون نفر را 
در اختيار دارد.« او گفته بود »تداوم وضعيت 
فعلی باعث مهاجرت ۵0 ميليون نفر از کشور 
در دهه های آينده خواهد شد.« به گفته 
کارشناسان، اولين واکنش مديريت حوزه 
آب، توصيه به تکيه بر جمع آوری آب در 
مخازن سدهای کشور است در حالی که 
آب سدها تنها نيازهای کوتاه مدت و بسيار 
محدود برنامه ريزی شده را تامين خواهد 

کرد، نه نيازهای دراز مدت را. 
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گــــزارش

 زلزله شدید حوالی بشرویه
مديريت هلال احمر خراسان جنوبی اعلام 
کرد: زلزله ۵.1 ريشتری ساعت 16: ۵4 
دقيقه ديروز، عمق ۸ کيلومتری زمين در 
استان خراسان جنوبی، حوالی بشرويه را 
لرزاند. بنا به اين گزارش، در پی اين حادثه 
3 تيم ارزياب هلال احمر برای ارزيابی ميزان 
خسارات احتمالی حادثه به محل اعزام شدند  
و تمامی پايگاه های هلال احمر استان به 
حالت آماده باش درآمدند. هنوز اطلاعات 
دقيقی از ميزان خسارات احتمالی اين 
حادثه در دست نيست، به محض دريافت 
گزارش های اوليه ارزيابان، اطلاعات تکميلی 

اعلام خواهد شد. 
 

آخرین وضعیت توران و آذر
معاون محيط زيست طبيعی سازمان 
حفاظت محيط زيست ضمن توضيح درباره 
آخرين وضعيت »توران« و »آذر« گفت: 
تصميم بر اين شد دو توله فعلا در سمنان 
بمانند. حسن اکبری درباره انتقال »توران« 
و »آذر« -  دو توله يوز تازه مشاهده شده در 
توران -  به تهران اظهار کرد: وزن توله ها 
با »پيروز« -  توله يوز در اسارت -  خيلی 
متفاوت بود چراکه حدود دو هفته شير مادر 
خورده  بودند. بدين جهت ايمنی و رشد 
بدنی شان خيلی بهتر بود. از ابتدا براساس 
گزارش دامپزشک معتمد و تيم متخصص در 
خوراک با مسائلی که »پيروز« با آن ها مواجه 
بود روبه رو نبودند. او افزود:  توله ها چند روزی 
در اداره کل محيط زيست سمنان نگهداری 
شدند تا به شرايط نسبتا پايداری برسند 
و بتوانيم برايشان تصميم بگيريم. در اين 
مدت در اداره کل سمنان سازگاری خوبی 
داشتند و مشکل خاصی در زمينه نگهداری 
و تيمارگری شان وجود نداشت. اداره کل 
سمنان نيز درخواست نگهداری اين دو توله 
را داشت و شرايط کامل نگهداری را نيز فراهم 
کرده بود. علی رغم حضور تيم سازمان در 
اين مکان تعدادی کارشناس به اداره کل 
فرستاديم و گزارشی از وضعيت دو توله تهيه 
شد. در يک کميته فنی در دفتر تخصصی 
مربوطه با حضور دامپزشکان و کارشناس 
پستانداران گزارش تهيه شده بررسی شد و 
جمع بندی نگاه فنی کارشناسان اين بود که 
با اين شرايط و مسائلی که تاکنون پيش رفته 

بهتر است توله يوزها در سمنان بمانند.

 احتمال تاخیر یا   ابطال برخی 
پروازهای فرودگاه مهرآباد

فرودگاه مهرآباد در اطلاعيه ای از احتمال 
تاخير يا کنسل شدن پرواز های خروجی و 
ورودی اين فرودگاه به دليل شرايط جوی 
خبر داد. روابط عمومی فرودگاه مهرآباد 
از  قبل  کرده  درخواست  مسافران  از 
حرکت به سمت فرودگاه با تماس شماره 
0۲14466۵۵۲۵ يا 199 يا 0۲1610۲1 
از وضعيت پروازی خود مطلع شوند. بر اين 
اساس همزمان با بارش برف و باران در بيشتر 
مناطق کشور، برخی پروازها با تاخير انجام 
می گيرد. پروازهای فرودگاه مهرآباد با توجه 
به شرايط جوی و بارش باران زمستانی در 
صورت مساعد بودن فرودگاه مقصد مطابق 
برنامه انجام می گيرد. در همين حال مديرکل 
روابط عمومی شهر فرودگاهی امام با اشاره به 
بارش باران در اين فرودگاه، گفت: با وجود 
بارندگی ديد در فرودگاه کامل است و در 
زمان حاضر پروازها بدون تاخير مطابق برنامه 

زمانبندی شده، در حال انجام است. 

 ادامه گوشزدها 
در مورد آبگیری سدچم شیر 

 عضو هيات علمی گروه هيدرولوژی و منابع 
آب دانشگاه شهيد چمران اهواز، داده های 
آماری برای مطالعات آخرين وضعيت سد 
چمشير گچساران قبل از آبگيری اين سد را 
قابل اعتماد ندانست. حيدر زارعی: براساس 
گزارش های داده شده، آورد رودخانه زهره 
در محل سد چم شير گچساران، 1.7 ميليارد 
مترمکعب خواهد بود در حالی که اين برآورد 
بر اساس آمار سال -۸۸ ۸7 است و می دانيم 
در 10 تا 1۵ سال اخير به دليل خشکسالی 
و تغيير اقليم، ميزان بارش ها به شدت کم 
شده و آورد رودخانه کاهش يافته است. 
او با تاکيد براينکه، منشأ شوری ها معلوم 
نيست، بنابراين با توجه به ابهامات در ورودی 
و خروجی، نمی توانيم به اين داده ها اعتماد 
کنيم، خاطرنشان کرد: در محاسبه اين ميزان 
آورد، کاهش بارش سال های اخير و افزايش 
برداشت آب های زيرزمينی در سرشاخه ها 
که بر جريان رودخانه ها تاثيرگذاشته، لحاظ 
نشده است و در صورت به روز شدن مطالعات، 
تمام اين آورد 1.7 ميليارد مترمکعب وجود 
نخواهد داشت. زارعی با اشاره به خشکی 
بزرگ ترين رودخانه فارس به دليل پايين 
رفتن سطح آب های زيرزمينی، يادآورشد: 
باتوجه به اين ابهامات در مُدل های ورودی و 
خروجی، نمی توان به اين داده ها اعتماد کرد. 
عضو هيات علمی گروه هيدرولوژی و منابع 
آب دانشگاه شهيد چمران گفت: اگر مطالعات 
سد چم شير تکميل و بر اساس اين مطالعات، 
کارها انجام شود قابل مديريت است اما اگر 
سد چم شير مانند سد گتوند آبگيری شد و 

جواب نگرفتيم، راه برگشتی وجود ندارد. 

اخبارکــــوتاه

روی خط آرمان ملی

نگاهی به بارش اولین برف ها در ایران و علت هدررفت آب حاصل از باران و برف    

  برف آمد؛ شادی طبیعت، رنج شهرنشینی 
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  رئيس پليس راهور فراجا اعلام کرد: آقايان وزارت صمت 
مصاحبه های قبلی خود را مرور کنند و اين درحاليست که ۲4 
درصد کشته های تصادفات رانندگی سهم خودروهای ناايمن 
است.به گزارش تسنيم، پليس راهنمايی و رانندگی فراجا به 
اطلاعيه وزارت صمت برای واردات خودرو واکنش نشان داد. در 
اين جوابيه به نقل از سردار سيد کمال  هاديانفر؛ رئيس پليس 
راهور فراجا آمده است:آقايان وزارت صمت مصاحبه های قبلی 
خود را مرور کنند و اين درحاليست که ۲4 درصد کشته های 
تصادفات رانندگی سهم خودروهای ناايمن است.موضوع توليد 
خودروی کيفی و ايمن و حمايت از توليد ملی همواره  دغدغه  
مقام معظم رهبری)مدظله العالی(، مردم، پليس و رسانه ها  
بوده است و از سال گذشته موضوع واردات خودرو نيز با 
هدف انتقال دانش و فناوری، ايجاد بازار رقابتی، ارتقاء ايمنی 
و کيفيت و رفع انحصار مطرح شد.پليس همواره با اولويت 
ايمنی و کيفيت خودروها و حفظ جان مردم در پيشگيری از 
تصادفات، نظرات کارشناسی و تخصصی خود را به طور مستمر 
اعلام کرده است.اما اظهارات مسئولان وزارت صمت از جمله 
وزير محترم، سخنگوی آن وزارتخانه و برخی از نمايندگان و 
نايب رئيس کميسيون عمران مجلس شورای اسلامی و دبير 
انجمن واردکنندگان خودرو باعث ايجاد نگرانی شد که گويا 

با طرح ورود خودروی اقتصادی از جمله کشورهای هند و 
چين، مسئله ايمنی و کيفيت محوريت خود را از دست داده 
است.در نشست خبری  پليس در تاريخ  1401/09/۲9يکی از 
خبرنگاران حاضر در جلسه در خصوص نظر تخصصی پليس 
راهور فراجا درباره واردات خودروهای خارجی سؤالی پرسيد 
که جواب آن نيز بر حسب وظيفه داده شد.ايمنی و کيفيت 
خودروها  در کشور اعم از توليد داخل و وارداتی اولويت اول و 
خط قرمز پليس راهور است؛ چرا که سالانه متاسفانه حدود 17 
هزار نفر جان خود را در تصادفات از دست داده و حدود 360 
هزار  نفر مجروح و حدود 10 درصد از مجروحين نيز قطع نخاع 
می شوند و موجبات خسارت های سنگين مادی و معنوی بر 
دولت و مردم می شود. به طوری که ميزان کيفيت و ايمنی 
وسائط نقليه در آن نقش پررنگ و ۲4 درصدی دارند.در يکم 
شهريور ماه سال جاری اميد قاليباف؛ سخنگوی وزارت صمت 
در مصاحبه ای اعلام کرد: »برای واردات با خودروسازهايی 
همچون تويوتا، همچنين شرکت های خودروساز آلمانی، چينی 
و هندی مذاکراتی شده است.« همزمان رئيس پليس راهور 
فراجا نيز به اين خبر واکنش نشان داد و گفت: »انتظار اين 
است که خودروهای کيفی و ايمن وارد کشور شود همچنين 
طرحی تعريف شده که از هند می خواهند خودرو 10 هزار 

دلاری وارد کنند؛ اگر اين چنين است که ما پرايد و تيبا را در 
کشور داريم.« چهارم تير ماه سال جاری آقای فاطمی امين؛ 
وزير صمت در مصاحبه ای اعلام کرد: »خودروهای 10 هزار 
دلار و کمتر، حتی از کشورهای اروپايی وارد خواهد شد البته 
اينکه خودروها چينی، هندی و  روسی باشد کار ما نيست بلکه 
کار بخش خصوصی است! ما فقط اعلام کرده ايم بايد خدمات 
پس از فروش و انتقال تکنولوژی ملاک عمل قرار گيرد.« در 
بررسی اجمالی در رسانه های کشور شاهد اظهار نظرات برخی 
از نمايندگان مجلس شورای اسلامی در کميسيون های مختلف 
مجلس و يا ساير مسئولان هستيم به طوری که در اين حوزه 
نايب رئيس کميسيون عمران مجلس شورای اسلامی در گفتگو 
با دنيای خودرو بيان داشته است با سازوکاری که برای واردات 
خودرو پيش بينی شده است، زمينه واردات خودروهای چينی 
و هندی فراهم می شود اين امر نمی تواند تأثيری بر کيفی سازی 
و ايمن سازی خودروهای داخلی داشته باشد.همچنين رشيدی 
کوچی؛ نماينده مجلس شورای اسلامی اظهار داشته است که 
يکی از ايرادهای وارده به آيين نامه واردات خودرو به تعداد و 
نوع خودروهای وارداتی باز می گردد که با تعيين سقف 10 هزار 
دلاری که قاعدتاً نمی توان انتظار داشت خودروهای خيلی 
با کيفيت وارد شود، هرچند که کيفيت آنها از خودروهای 
داخلی بالاتر است.همچنين دبير انجمن واردکنندگان خودرو 
نيز در مصاحبه های خود به اين موضوع که رايزنی های اوليه 
خودروسازان برای واردات رنو از هند را آغاز کرده اند را بيان 
داشته است و گويا خوشبختانه به دليل فشار افکار عمومی 
و همچنين انتقادات پليس راهور  از اين امر فعلًا صرفنظر 
شده است.حال چه کسی بی اطلاع است؟ به نظر می رسد 
نياز است آقايان وزارت صمت مصاحبه و اظهارات خود در 
جلسات مختلف را مرور کنند.ای کاش ما بی اطلاع باشيم و 
قرار بر اين باشد که مردم ايران بهره مند از خودروهای روز دنيا 
گردند و ما شاهد هيچگونه انحصاری در خودروسازی در کشور 
نباشيم. ايمنی و کيفيت خودروهای داخلی ما قادر باشند در 
هر شرايطی از جان راننده و سرنشين خود محافظت کنند و 
ای کاش ما بی اطلاع باشيم از اين که مسئولين وزارت صمت و 
فعالان حوزه صنعت با استفاده از توان داخلی به يکباره خودرو 
و موتورسيکلت صد درصد توليد داخل و بدون نگاه به بيرون 
کشور را رونمايی و به انحصار چندين سال گذشته بيگانگان در 
صنعت خودرو پايان بدهند و خودروسازان داخلی توان رقابت 

با قويترين خودروسازان دنيا را  داشته باشند.

 واکنش رئیس پلیس راهور فراجا به واردات خودروهای چینی و هندی


